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BLIC-"Pitanje svih pitanja je kako će biti kada počnu SLAVE": Dr Kon najavljuje 

NOVU MERU 

DANAS-Kon: Registrovan prvi slučaj zaraze korona virusom praćenjem 

povratnika iz inostranstva 

BLIC-Da li je Preševo NOVO ŽARIŠTE? Krizni štab ovaj gradić označio je kao 

mesto gde bi KORONA MOGLA DA BUKNE, a evo kakva je situacija na terenu 

BLIC-"SLEDI PORAST BROJA ZARAŽENIH I TO VRLO BRZO" Dr Tiodorović: Ne 

brine samo to što se ljudi vraćaju iz inostranstva, već i ono što se DEŠAVA U 
SRBIJI 

N1-U Srbiji se godišnje registruje 2.200 novoobolelih od ginekoloških 

karcinoma 

RTV- Oko 10.000 građana prijavilo se za zdravstveni nadzor 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

"Pitanje svih pitanja je kako će biti kada počnu SLAVE": Dr Kon najavljuje NOVU MERU 

Epidemiolog dr Predrag Kon najavio je danas da će za naše ljude koji žive i rade u inostranstvu, a koji 

budu u većem broju počeli da dolaze u Srbiju za vreme slava, biti uveden poseban zdravstveni nadzor. 

O epidemiološkoj situaciji u našoj zemlji koja je trenutno "oaza u regionu, ali i celoj Evropi" govorio je u 

Jutarnjem programu na TV Prva epidemiolog dr Predrag Kon. 

Ipak, s obzirom na to da uskoro počinje sezona slava što će usloviti i dolazak gastarbajtera, postavlja se 

pitanje da li ćemo i tada "dobro stajati". 

- Pitanje nad svim pitanjima je kako će biti kada počnu slave. Biće odgovarajući nadzor za one koji dolaze 

iz inostranstva za vreme slava. Rizično je, i kao pred Uskrs, biće ogromnog priliva naših ljudi - rekao je 

Kon. 

 

 



 
 

 

 

Kon: Registrovan prvi slučaj zaraze korona virusom praćenjem povratnika iz inostranstva 

Epidemiolog Predrag Kon izjavio je danas da je registrovani prvi slučaj zaraze korona virusom praćenjem 

građana koji su se vratili iz inostranstva. 

Kon je za televiziju Prva kazao da je podatak o osobi zaraženoj koronom dobio u nedelju od kolege iz 

Novog Pazara. 

On je ponovio da po povratku iz inostranstva građani treba da se prijave na elektronski portal. kao i da je 

do sada 15.000 ljudi pod nadzorom. 

Prema njegovim rečima, glavni način borbe protiv širenja virusa jeste rano otkrivanje zaraze i stavljanje 

zaraženih u samoizolaciju. 

Kon je ocenio da je sistem u školama solidan, navodeći da onlajn nastava nije dobro rešenje jer, kako je 

rekao, sledi pitanje „dokle bi to trajalo“. 

„Da to traje mesec dana ili dva meseca, razmišljali bismo o tome. Ali ovo će trajati par godina dok se ne 

razreši kompletno situacija sa korona virusom. Ni dolazak vakcine nije definitivno završavanje posla“, 

ocenio je Kon. 

On je ukazao da je sistem dobar jer je odvajanje đaka u grupe od po 15 vrsta „zaštitne izolacije“. 



 
 

Govoreći o PCR testiranju građana po dolasku iz inostranstva, Kon je rekao da se taj test traži od svih koji 

dolaze iz zemalja u kojima je „veća transmisija“. 

„Imamo samo izuzetak Crnu Goru i Bosnu i Hercegovinu, a ja sam više puta rekao da su to politički 

razlozi jer imamo ogromnu komunikaciju ljudi koji ovde imaju poslovne obaveze i studiranja i tome 

slično“, naveo je epidemiolog. 

 

 

Da li je Preševo NOVO ŽARIŠTE? Krizni štab ovaj gradić označio je kao mesto gde bi KORONA MOGLA 

DA BUKNE, a evo kakva je situacija na terenu 

I dalje je najviše novoobelih od korona virusa na dnevnom nivou iz Beograda, mada i u manjim 

gradovima i opštinama ima pojedinačnih slučajeva. Prethodnih dana članovi Republičkog Kriznog štaba 

govorili su o Preševu kao o mogućem žarištu. U toj opštini je, prema podacima Doma zdravlja, od 

početka septembra dvadesetak pozitivnih osoba na kovid 19. 

Za razliku od jula i avgusta, kada je u preševskoj kovid ambulanti bilo po nekoliko desetina pregleda 

dnevno, od početka septembra sa simptomima korona virusa javi se desetak meštana. Lekari situaciju 

ocenjuju stabilnijom, ali i dalje nesigurnom, piše "RTS". 

- Preševljani su bili na letovanje uglavnom u Albaniji, Preševo je još u vanrednoj situaciji, ljudi normalno 

se šetaju, nemamo nikakva ograničenja, ali pridržavaju se naših preporuka da stave masku i da se 

distanciraju i da dolaze kod nas ako ima neki simptom - kaže Driton Salihu, direktor Doma zdravlja u 

Preševu. 



 
 

Doktorka Svetlana Stojanović, direktorka Zavoda za javno zdravlje u Vranju kaže da je u jednom danu u 

Preševu bilo pet pozitivnih, jednom tri, a bude i po jedno, dvoje što je za opštinu Preševo koja u ranijem 

periodu nije bila sa velikim brojem pozitivnih pacijenata, znatno povećanje. 

Lekari navode da se sada najčešće javljaju pacijenti između 50 i 60 godina, sa lakšim simptomima i 

blažom kliničkom slikom. 

- Dobro smo zaštićeni, čuvamo se i trudimo se u svakom smislu da pomognemo pacijentu. Iskreno da 

vam kažem, svi razmišljamo da pacijentu bude dobro - kaže Ivana Veljković, medecinska sestra u kovid 

ambulanti u Preševu. 

Na ulazu u jedini tržni centar u Preševu, gde meštani i kupuju i izlaze - dvojezična obaveštenja i sredstva 

za dezinfekciju. 

- Imamo dobru saradnju sa posetiocima, sugerišemo svima da nose maske. Inspekcije koje su bile 

ustanovile su da se mi pridržavamo svih mera koje su predviđene. Naši zaposleni se štite i nismo imali 

zaraženih - kaže Ermalj Sulejmani, menadžer tržnog centra u Preševu. 

Od početka jula do sredine septembra u Preševu je, prema podacima Doma zdravlja, potvrđeno 85 

slučajeva zaraze korona virusom. 

 

 

"SLEDI PORAST BROJA ZARAŽENIH I TO VRLO BRZO" Dr Tiodorović: Ne brine samo to što se ljudi 

vraćaju iz inostranstva, već i ono što se DEŠAVA U SRBIJI 

Broj zaraženih direktno je vezan za ponašanje ljudi, da li poštuju mere ili ne. U velikim gradovima je 

najveća opuštenost, ali takođe i u mestima gde se letuje, ne samo u inostranstvu, već i kod nas u 

banjama i na planinama, kaže za "Blic", epidemiolog Prof. dr Branislav Tiodorović. 



 
 

On dodaje i da ćemo imati i u septembru i oktobru lepe dane, biće više sunca, te će ljudi i to svakako 

koristiti za odmor ili za vikende, tako da je realno očekivati da može doći do skoka broja zaraženih. 

Dodatni oprez 

Epidemiolog ističe da bi u narednih 10 do 15 dana moglo doći do skoka broja zaraženih, ali ne samo zbog 

povratnika s letovanja, već i zbog određenih situacija unutar Srbije. 

Kako pojašnjava, određeni broj ljudi se ponaša kao da virus nije prisutan, što svakako nije dobro 

ponašanje, te apeluje da se mere moraju poštovati. Iako podaci govore da je u Srbiji najmirnija situacija 

u ovom delu Evrope, to ne bi trebalo da izaziva optimizam, nego da nas navede na dodatni oprez. 

- Kada su povratnici u pitanju, građani su upoznati sa svime, na granici se dobija uputstvo koje je pre 

svega apel da brinu o svom zdravlju i na taj način o ukupnom zdravlju populacije - dodaje Tiodorović. 

Kako dalje objašnjava epidemiolog, u proteklom periodu zdravstveni sistem je bio na udaru, te je ova 

pauza sa manjim brojem zaraženih dobro došla. 

- Jednostavno postoji zamor stanovništva, postojao je i premor zdravstvenog sistema, svih tih ljudi koji 

mesecima rade sa kovid zaraženim pacijentima, jer je u julu bilo prenatrpano. Ova pauza je dobro došla 

da se jedan značajni deo zdravstvenog sistema odmori, da se pripremi. Treba imati na umu kada bude 

zahladilo da će ljudi više boraviti u zatvorenom, što će biti u novembru, decembru, i da su tada pogodniji 

uslovi za širenje infekcije, te je veoma važno da se primenjuju mere - ističe profesor Tiodorović. 

Vakcinacija protiv gripa potrebnija nego ikada pre 

Stiče se utisak da su se ljudi zaboravili, da će doći period hladnih dana kada dolazi do pojave 

respiratornih infekcija, a da će svakako na udaru biti hronični bolesnici, oni sa slabijim imunitetom. 

- Grip će se pojaviti verovatno, mada vidim da na južnoj polulopti nije pokazao neku veliku aktivnost. Ali 

u ovom slučaju, receptor na koji se vezuje korona virus i onaj na koji se vezuje virus gripa nisu isti, zato 

može doći od miksovanja. Zato je sada vrlo teško prognozirati kada će se grip pojaviti. Kod nas se 

godinama pojavljivao u januaru i februaru. Mi ćemo sada imati i povećanje virusnih i bakterijskih 

infekcija. Savet je svakako vakcinacija protiv sezonskog gripa kako bismo izbegli baš to miksovanje - kaže 

epidemiolog. 

Pitanje koje svakako zabrinjava je da li se može dogoditi da nam se u drugom talasu korona pojavi u 

nekom drugom obliku, sa određenom mutacijom. Epidemiolog Tiodorović smatra da se to neće dogoditi, 

jer je za mutaciju potrebno vreme. 

- U ovom slučaju se ne govori o tome u naučnim krugovima, korona može doživeti mutaciju, ali ovo je 

suviše rano, uvek mora da prođe neko duže vreme. Ta mutacija, potpuna genotipska izmena, za nju 

treba neki izvor u životinjskom svetu, pa da sa životinjskog sveta pređe na čoveka, da se adaptira, da 

može da se prebaci na čoveka, a za to su potrebne godine. Ali se mogu desiti male promene pa da neki 



 
 

od genotipova bude u Evropi, drugi u Kini, treći u Americi, a te razlike su toliko male, da ne uslovljavaju 

nikakvu problematiku u vezi s dijagnostikom ili terapijom - objašnjava profesor Tiodorović. 

Govoreći o školama, epidemiolog smatra da sistem dobro funkcioniše i da su one sigurna mesta, bez 

obzira na broj obolelih učenika i zaposlenih. Pozvao je roditelje da budu odgovorni kao i do sada. 

U sistem nadzora se prijavilo 4.500 ljudi 

Epidemiolog i član kriznog štaba Predrag Kon izjavio je da uvedeni sistem nadzora zbog pandemije virusa 

korona na granicama Srbije odlično funkcioniše i da je već dao određene rezultate. Kon je za TV Pink 

rekao da se za nadzor prijavilo već oko 4.500 ljudi. 

- Najveći rizik dolazi od onih koji se s odmora vraćaju u Srbiju. Razlika je u tome što više nije na njima da 

li će sami da se jave u kovid ambulantu, već će to morati da urade po zakonu ukoliko osete zdravstvene 

poteškoće - istakao je Kon. 

On je dodao da oni koji ne mogu da se prijave elektronski treba da odu kod svog izabranog lekara i da se 

na taj način prijave. 

 

 

U Srbiji se godišnje registruje 2.200 novoobolelih od ginekoloških karcinoma 

Povodom obeležavanja 20. septembra Svetskog dana ginekoloških karcinoma Udruženje žena Ženski 

centar "Milica" ukazalo je na značaj redovnih ginekoloških pregleda uprkos svim poteškoćama izazvanih 

pandemijskom situacijom. 



 
 

Vesna Bondzić predsednica Udruženja Ženski Centar “Milica“ ukazala je na to da se u Srbiji godišnje 

registruje 2.200 novoobolelih od ginekoloških karcinoma od kojih je jedan od vodećih karcinom grlića 

materice. 

Dr sci med.Marijana Milojević-Kovačević sa Instituta za onkologiju i radiologiju Srbije i član stručnog veća 

ŽC "Milica" istakla je da kada je reč o karcinomu grlića materice u Srbiji godišnje ima više od 1.300 

novoobolelih i približno 500 smrtnih ishoda, po čemu je ova vrsta karcinoma drugi vodeći uzrok 

obolevanja i četvrti uzrok umiranja od karcinoma. 

Dr Milojević-Kovačević je naglasila da žene postaju podložne razvoju karcinoma grlića materice nakon 

infekcije kancerogenim HPV tipom, ali su potrebni i drugi faktori okoline da bi se karcinom razvio. 

Potrebno je nekoliko godina da bi promene na grliću materice izazvane HPV infekcijom koja dugo traje, 

prerasle u kancer. Redovni pregledi imaju za cilj da se promene na grliću materice pronađu rano, pre 

nego što nastane karcinom, onda kada mogu lako da se otklone. 

Faktori rizika za karcinom jajnika 

Što se tiče karcinoma jajnika, dr Milojević-Kovačević je ukazala da postoji nekoliko faktora rizika koji 

mogu da utiču na razvoj karcinoma jajnika. 

Neki od njih su godine starosti, broj trudnoća, lična istorija karcinoma dojke, jajnika, debelog creva ili 

rektuma, dugoročna upotreba terapije zamene hormona i gojaznost. 

Jedan od faktora rizika je i genetska predispozicija približno 15 odsto do 20 odsto karcinoma jajnika se 

razvijaju pod uticajem mutiranih BRCA1 i BRCA2 gena. 

Vesna Bondžić je podsetila je da je izuzetno je važno da žene brinu o svome zdravlju i obavljaju redovne 

ginekološke preglede, ali je takođe jako bitno da dijagnostika i lečenje budu uvek dostupne ženama kako 

bi se stopa smrtnosti od ovih bolesti smanjila. 

Karcinom je izlečiv ako se otkrije na vreme, ali je takođe izuzetno važna i dostupnost inovativnih terapija 

i savremeni pristupi lečenja kako bi žene koje se leče od ovih karcinoma izašle kao pobednice. 

Pandemija koronavirusa i onkološki pacijenti 

Pandemija kovida-19 bila je izazov sa kojim se zdravstveni sistem suočio ne samo u Srbiji već u celom 

svetu i moraju se pronaći načini da onkološki pacijenti redovno primaju terapije jer karcinom ne zna za 

pauzu, odmor, i bolje vreme. 

On napreduje svakoga dana i strašno je bitno da se otkrije na početku, a u nekim slučajevima za koje se 

znaju uzročnici, kao kod karcinoma grlića materice prevenirati na vreme. 

Govoreći o položaju pacijenata sa ginekološkim karcinomima za vreme pandemije, Bondžić je istakla da 

je večina bila dodatno uplašenia pandemijskom situacijom jer nisu znali kakvi će biti ishodi lečenja 

ukoliko pandemija potraje. 



 
 

Zbog uvođenja posebnih mera odlazak na radioterapije, mnogima koji žive van mesta lečenja, bio je 

nemoguć. Ono što je neophodno u ovakvim, kriznim situacijama, je da Udruženja budu na raspolaganju 

korisnicima. 

Protok tačnh informacija, povezanost sa onkološkim centrima gde se dobijaju terapije i psihološka 

pomoć i podrška izuzetno su bitne. Ovo Udruženje je tokom pandemije radilo sve vreme. 

Otvoreno predstavništvo u Beogradu 

Ženski centar "Milica" je novu deceniju svoga postojanja otpočeo otvaranjem predstavništva u Beogradu 

sa ciljem da zastupa potrebe onkoloških pacijentkinja sa karcinomom dojke i ginekološkim karcinomima 

na mestima gde se odlučuje o njihovim pravima, lečenju i prevenciji. 

Veliko pojačanje radu udruženja čini Stručno veće sastavljeno od onkologa, hirurga fizijatra i drugih 

zdravstvenih profesionalaca iz Instituta za onkologiju i radiologiju Srbije, Instituta za onkologiju 

Vojvodine, KC Niš i KC Kragujevca uz čiju će podršku uticati na unapređenje kvaliteta života i zdravlja 

žena u Srbiji. 

 

 

Oko 10.000 građana prijavilo se za zdravstveni nadzor 

BEOGRAD - Od petka u 18.00, kada je na snagu stupila mera zdravstvenog nadzora za putnike koji se 

vraćaju iz inostranstva, do jutros, na portal E-zdravlje prijavilo se oko 10.000 građana, rekla je direktorka 

Instituta "Batut" Verica Jovanović. ... 

Među onima koji su se prijavili bilo je sumnji na kovid-19 i u tom slučaju treba otići u kovid ambulantu, 

kako bi bila otklonjena svaka sumnja, dodaje Jovanović za RTS. 



 
 

Ukoliko sumnje nema, stanje treba pratiti narednih deset dana i odjaviti se sa nadzora ukoliko situacija 

bude u redu. 

Svi oni koji ne mogu elektronski da se prijave na odgovarajući portal, a detalji se dobijaju pri ulasku u 

Srbiju, trebalo bi da odu kod svog izabranog lekara. Mera važi za sve, bez obzira da li imaju simptome 

kovida ili ne. 

Jovanović dodaje da se povećava rizik u celoj EU, a povoljnija situacija u Srbiji rezultat je kolektivne 

odgovornosti i primene mera. 

 


